
PROTOKÓŁ Nr XLVI/10

z przebiegu XLVI sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 28 września  2010 r.
 od godziny 1300 do 1550 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku. 

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

•Waldemar Wyczyński – Z-ca Burmistrza Wyrzyska,

•Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

•Małgorzata Martin – Mucha – Skarbnik Gminy,

•Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Daria Stranz – Kierownik Ref. GNRiL,

•Kamila Bąk – inspektor ds promocji i rozwoju gminy,

•Adam Smełsz - informatyk obsługujący sprzęt nagłaśniająco-rejestrujący,

•Wacław Michalec – główny specjalista ds zagospodarowania przestrzennego,

•Andrzej Sadłowski – Komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

•Piotr Brzeziński – przedstawiciel MGOK Wyrzysk.

•Inni gości  :

• Barbara Piorunowska - Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska,

•Bożena Przydział – Kierownik Filii PUP w Wyrzysku,

•Barbara Klóska – Dyrektor DPS Falmierowo,

•Leszek Haufa – Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku,

•Dominika Łoboda – przedstawiciel prasy lokalnej,

•Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2.

Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.



5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania uchwał 

Rady Miejskiej.

7.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

9. Informacja Burmistrza o przebiegu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za pierwsze półrocze 

2010 roku oraz  informacja  o  przebiegu wykonania  planu finansowego samorządowej  instytucji 

kultury za pierwsze półrocze 2010 r.

10. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2010 r.,

2)  zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Osiek n. Not. - 

dobudowa gabinetu stomatologicznego przy Ośrodku Zdrowia,

3)  udzielenia  bonifikaty  od  opłaty  z  tytułu  przekształcenia  prawa  użytkowania  wieczystego 

w prawo własności nieruchomości,

4)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  planu  pracy  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  na 

półrocze 2010 r.,

5)  przystąpienia  do  opracowania  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta 

Wyrzyska,

6) przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Osiek 

nad Notecią, Gmina Wyrzysk,

7)  przystąpienia  do  opracowania  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 

w rejonie miejscowości Dobrzyniewo i Kosztowo,

8)określenia  szczegółowego  sposobu  konsultowania  projektów  aktów  prawa  miejscowego 

z  gminną radą działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami działającymi w sferze działalności pożytku publicznego w dziedzinach dotyczących 

działalności statutowej tych organizacji,

9) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Osiek nad Notecią 

na lata 2009-2015”,

10)  w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w szpitalu w Wyrzysku, ustalenia jego 

numeru, granicy oraz siedziby obwodowej komisji wyborczej dla przeprowadzenia wyborów do 

rady gminy, rady powiatu i sejmiku województwa oraz burmistrza,

11)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2010 r.
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11.  Informacja  Burmistrza  z  wykonania  uchwały  Nr  XXV/195/08  Rady  Miejskiej 

w  Wyrzysku    z  dnia  29  października  2008  r.  w  sprawie  określenia  postępowania 

o  udzielenie  dotacji  podmiotom  niezaliczonym  do  sektora  finansów  publicznych 

i niedziałającym w celu osiągnięcia zysku na cele publiczne związane z realizacją zadań gminy, 

sposobu  ich  rozliczania  oraz  kontroli  wykonywania  zleconego  zadania,  zawierająca  wykaz 

podmiotów,  którym udzielono dotację,  cel  na jaki została  udzielona oraz jej  wysokość do dnia 

31 sierpnia każdego roku budżetowego.

12.  Informacja  Burmistrza  z  realizacji  uchwały  Nr  XXXIV/274/09  Rady  Miejskiej 

w Wyrzysku z dnia 28 sierpnia 2009 r. w sprawie rozpatrzenia wniosków pokontrolnych Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku.

13.Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  złożonych  w  okresie  międzysesyjnym  interpelacjach 

i odpowiedziach na te interpelacje.

14.Interpelacje i zapytania radnych.

15.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

16. Wystąpienia sołtysów.

17. Wolne głosy i wnioski.

18. Zakończenie obrad. 

1. Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer bardzo serdecznie przywitał przybyłych na obrady sesji 

radnych, gości, sołtysów oraz zaproszonych gości.

Przewodniczący  na  wstępie  poinformował,  że  brak  gości  ze  strony powiatu  spowodowany był 

faktem, iż w tym samym czasie odbywała się sesja Rady Powiatu, natomiast swoją nieobecność 

usprawiedliwiał radny, Pan Adam Nowak.

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło 

13 radnych, tj. 86,6 % ustawowego składu organu.    

   

3. Wybór sekretarza obrad.

Zgodnie z przyjętą zasadą na sekretarza obrad wybrany został kolejny radny z listy obecności – 

radny, Pan Edward Gaczkowski.
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4. Przedstawienie porządku sesji.

Po przedstawieniu porządku obrad przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby wnieść uwagi bądź 

poprawki do przedłożonego porządku sesji?

Głos zabrała burmistrz, Pani Maria Bratkowska, która zwróciła się z prośbą o wprowadzenie do 

porządku obrad w punkcie 10 dwóch projektów uchwał w sprawach: ppkt 10) projekt uchwały 

w  sprawie  utworzenia  odrębnego  obwodu  głosowania  w  szpitalu  w  Wyrzysku,  ustalenia  jego 

numeru, granicy oraz siedziby obwodowej komisji wyborczej dla przeprowadzenia wyborów do 

rady gminy, rady powiatu i sejmiku województwa oraz burmistrza, ppkt 11) zmieniająca uchwałę 

w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych na 2010 rok.

Zgłoszone autopoprawki przyjęte zostały przez Wysoką Radę jednogłośnie, przy 13 głosach „za”.

 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący poinformował, że każdorazowo protokół wyłożony jest do wglądu w biurze Rady 

i była zatem możliwość zapoznania się z jego treścią. W związku z powyższym zapytał czy ktoś 

z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Ze  względu  na  brak  uwag  przewodniczący  zaproponował,  aby  przyjąć  protokół  bez  jego 

odczytywania.

Rada jednogłośnie, w obecności 13 radnych przyjęła protokół Nr XLV/10 z dnia 28 sierpnia 2010 

roku.

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący  powiedział,  że  informacja  z  realizacji  uchwał  oraz  sprawozdanie  zostały 

przekazane radnym na piśmie i w związku z tym zapytał czy Pani burmistrz bądź ktoś z radnych 

chciałaby zabrać głos?

Dyskusji nie nawiązano.

Sprawozdanie  z  działalności  burmistrza  w okresie  międzysesyjnym oraz informacja z  realizacji 

uchwał  przyjęte  zostały  jednogłośnie,  przy  13  głosach  „za”.  Sprawozdanie  wraz  z  informacją 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu.
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7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  i  Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer poinformował, że została zakończona przebudowa drogi 

„polanowskiej” od drogi krajowej nr 10 do drogi wojewódzkiej biegnącej do Osieka nad Notecią. 

Odbiór techniczny odbył się w dniu 13 września br. z udziałem przedstawicieli tych jednostek, które 

partycypowały w kosztach budowy tej drogi w ramach tzw. „schetynówki”, czyli był udział budżetu 

państwa,  powiatu  i  gminy.  Na  ręcę  przewodniczącego  złożone  zostały  podziękowania  od  Pani 

burmistrz  dla  całej  Rady  za  przekazane  środki  na  realizację  tej  inwestycji  –  poinformował 

przewodniczący. W dniu 16 września br. odbyło się spotkanie z wójtem gminy Jodłowa, Panem 

Robertem Mucha i przekazane zostały podziękowania na ręce Pani burmistrz, na ręce wszystkich 

osób, które opiekowały się dziećmi przebywającymi w gminie Wyrzysk oraz zostało skierowane 

podziękowanie  dla  całej  Rady  o  następującej  treści:  „Rada  Miejska  w  Wyrzysku,  Serdeczne 

podziękowania  za  pomoc w zorganizowaniu  letniego  wypoczynku  dla  dzieci  z  gminy Jodłowa 

dotkniętych  przez  powódź,  z  wyrazami  szacunku  wójt  gminy  Jodłowa,  Robert  Mucha.” 

Jednocześnie – dodał przewodniczący – Pan wójt przekazał podziękowania dla tych wszystkich 

sponsorów, którzy sponsorowali pobyt dzieci.  Dnia 22 września br. odbył się odbiór techniczny 

drogi  Wyrzysk – Klawek,  której  inwestorem tej  inwestycji  był  powiat  przy znaczącym udziale 

gminy Wyrzysk.  Efekty można zobaczyć – dodał przewodniczący – jednak nie satysfakcjonujący 

do końca mieszkańców miejscowości Klawek, gdyż chcieliby, aby ta droga jeszcze dalej została 

przedłużona w stronę  Kościerzyny.  Przewodniczący powiedział,  że  środków było  tyle  ile  było, 

zostało  to  zrobione  starannie  łącznie  z  jednostronnym  chodnikiem  do  ostatnich  zabudowań 

Wyrzyska Skarbowego. W związku z powyższym na ręce przewodniczącego przekazana została 

kolejna statuetka  dla  Rady Miejskiej  jako  podziękowanie  za  wspólną  realizację  inwestycji  pod 

nazwą  „Przebudowa  drogi  powiatowej  nr  1193P  Wyrzysk  –  Klawek”.  Na  zakończenie 

przewodniczący poinformował, że w dniu 22 września br. odbyła się uroczystość 90-lecia Chóru 

„Halka”. Uroczystości rozpoczęły się mszą św., a następne uroczystości odbywały się na sali przy 

Szkole Podstawowej.  Na uroczystości  tej  skierowane zostały również słowa podziękowania dla 

całej Rady Miejskiej za wspieranie funkcjonowania chóru. Ponadto w dniu 27 września br. odbyła 

się  powiatowa  inauguracja  sportowego  roku  szkolnego  2010/2011  i  XII  Olimpiada  dzieci  i 

młodzieży. 

Radny, Pan Piotr Kuna odnosząc się do tematu budowy drogi Wyrzysk – Klawek powiedział, że 

zostało środków i smutnym jest, że powiat jak gdyby nie chciał swojej części, która została dołożyć, 

gdyż ten najgorszy odcinek, góra zostałaby zalana. Szkoda – powiedział radny – gdyż teraz pewnie 

nie tak szybko do tego tematu wrócimy.
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Przewodniczący, Pan Stefan Rymer ad vocem wypowiedzi radnego, Pana Piotra Kumy stwierdził, 

że słuszna to uwaga, jednak inwestorem był powiat, zadanie to pod względem dokumentacyjnym 

obejmowało  tylko ten odcinek  i  chwała,  że  całkowity koszt  zadania  wyszedł  niższy i  może  to 

słuszna  uwaga,  jednak  być  może  spowodowałoby  to  przesunięcie  realizacji  tegoż  zadania. 

Aczkolwiek przewodniczący dodał, że wcale nie świadczy to o tym, że potrzeba budowy dalszego 

odcinka jest w 100 % zasadna.

Dalszej dyskusji nie nawiązano. 

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

W  związku  z  nieobecnością  radnych  i  brakiem  woli  zabranie  głosu  przez  pozostałych  gości 

przewodniczący zamknął przedmiotowy punkt obrad kontynuując przyjęty porządek obrad.

9.  Informacja  Burmistrza  o  przebiegu  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk  za  pierwsze 

półrocze 2010 roku oraz informacja o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej 

instytucji kultury za pierwsze półrocze 2010 r.

Przewodniczący  przypomniał,  że  informacja  ta  była  bardzo  szczegółowo  omawiana  na 

posiedzeniach  Komisji,  jednak  wole  zabrania  głosu  w  imieniu  Pani  burmistrz  wyraziła  Pani 

skarbnik, Małgorzata Martin – Mucha.

Pani skarbnik potwierdziła, że informacja była szczegółowo omawiana na posiedzeniach Komisji i 

w związku z tym przedstawiła ogólna informację w tym zakresie. Dochody budżetowe w okresie 

pierwszego  półrocza  zostały  wykonane  na  poziomie  49,16  %,  co  stanowiło  17.557.255,75  zł, 

natomiast  plan  wydatków  budżetowych  został  w  okresie  pierwszego  półrocza  wykonany  na 

poziomie 34,47 %, w kwocie 15.346.870,66 zł. Przychody budżetu, kredyty, jak i również wolne 

środki wykonane zostały na poziomie 16,67 % oraz rozchody czyli spłata pożyczek i kredytów na 

poziomie 38,10 %. Ponadto skarbnik dodała, że informacja zawierała wszystkie elementy określone 

w uchwale Rady Miejskiej, czyli była część tabelaryczna, która obejmowała wszystkie informacje z 

wszystkich załączników co do uchwały budżetowej  oraz część opisową na zasadzie  omówienia 

przyczyn odchyleń i zagrożeń realizacji budżetu gminy Wyrzysk. Następnie skarbnik przedstawiła 

uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, która wydaje opinię o 

informacji  z  przebiegu  wykonania  budżetu  za  pierwsze  półrocze  2010  r.  Uchwała  Nr  SO.-

0953/42/14/Pi/10  składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia 

21 września 2010 roku wyrażająca opinię o informacji o przebiegu wykonania budżetu za pierwsze 

półrocze  2010 roku miasta  i  gminy Wyrzysk  –  wyrażająca  opinię  pozytywną.  W uzasadnieniu 

Regionalna Izba Obrachunkowa wskazała, iż na podstawie przedłożonej RIO informacji, a także po 
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zapoznaniu  się  ze  sprawozdaniami  budżetowymi  dotyczącymi  pierwszego  półrocza  Skład 

orzekający stwierdził, że informację przedłożono w terminie określonym w art. 266 ust. 1 ustawy 

o  finansach  publicznych,  sporządzono  ją  zgodnie  z  przedmiotową  uchwałą  Rady  Miejskiej 

w Wyrzysku, w informacji burmistrz odniósł sie do wykonania planu dochodów i wydatków oraz 

wskazał  przyczyny  odchyleń  w  ich  realizacji,  opisał  m.  in.  podjęte  działania  w  celu 

wyegzekwowania  zaległości  przy  realizacji  dochodów.  Plan  dochodów  i  wydatków  zawarty 

w informacji jest zgodny z uchwalonym po zmianach budżetem na rok 2010, ustalenia – gmina 

zaplanowała roczny deficyt oraz przychody w pierwszym półroczu osiągnęła nadwyżkę budżetu 

w  kwocie  2.210.385,09  zł  z  czego  pokryła  rozchody  związane  z  obsługą  długu  publicznego 

w wysokości 415.000 zł.  Ponadto ze sprawozdania wydatków, Rp – 28 wynikało,  że na koniec 

okresu  sprawozdawczego  gmina  posiadał  zobowiązania  1.267.457,15  zł,  w  tym  zobowiązania 

wymagalne w wysokości 6.483,70 zł i z informacji wynikało, że zobowiązanie te zostały spłacone 

w okresie III kwartału i wskazano na zadłużenie wynikające ze sprawozdania Rbz – wykazane na 

30  czerwca br.  w kwocie  5.434.602 zł  co  stanowi  15,22  % planowanych  dochodów.  Również 

przedstawiono,  że  zostało  przedłożone  sprawozdanie  z  realizacji  planu  finansowego  Miejsko  – 

Gminnego  Ośrodka  Kultury,  z  którego  wynikał,  że  podmiot  ten  nie  posiada  zobowiązań  ani 

należności wymagalnych. 

Przewodniczący  podziękował  Pani  skarbnik  za  przedstawienie  najważniejszych  elementów 

informacji  z  wykonania  budżetu  za  I  półrocze  2010  roku  oraz  stanowisko  Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej, które również zostało przedstawione na posiedzeniach Komisji. Przed otwarciem 

dyskusji  przewodniczący  poprosił  przewodniczących  poszczególnych  Komisji  o  przedstawienie 

opinii.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 września br. tj., 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Komisja Rewizyjna oraz Komisja Oświaty, Zdrowia, Sporu i 

Spraw Socjalnych przyjęły do wiadomości przedstawioną przez Panią burmistrz informację.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 23 września br. tj., 

Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju Wsi  i  Ochrony Środowiska,  Komisja  Bezpieczeństwa i  Porządku 

Publicznego oraz Komisja Budżetu i Finansów przyjęły do wiadomości przedmiotową informację 

bez zastrzeżeń.

Dyskusji nie nawiązano.

W związku  z  powyższym  przewodniczący  stwierdził,  że  Wysoka  Rada  przyjęła  przedmiotową 

informację, gdyż zgodnie z przepisami prawa informacja ta nie jest głosowana.

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
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10. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2010 r.,

Przewodniczący  poinformował,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  posiedzeń  Komisji 

i w związku z powyższym poprosił Panią skarbnik o przedstawienie najistotniejszych zmian, które 

mają wpływa na zmianę budżetu.

Skarbnik, Pani Małgorzata Martin – Mucha powiedziała, że wskaże na te zmiany, o których była 

mowa na Komisji, a o które uzupełniono treść uchwały. Poprzez zasugerowanie i wprowadzenie 

zmiany,  która  wynikała  ze  zmian  pomiędzy  paragrafami  klasyfikacji  budżetowej  w  Gminnym 

Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych polegającej na zmniejszeniu o 

kwotę 8.500 zł  działu 851 rozdział 85154, propozycja zmniejszenia paragrafu 4170 o kwotę 4.600 

zł i paragrafu 3030 o kwotę 3.900 zł z jednoczesnym zwiększeniem paragrafu 4300 o kwotę 8.500 

zł uzupełniono treść samej uchwały budżetowej w podstawie prawnej przytaczając art. 212 ustawy 

o  finansach  publicznych  i  punkt  8,  jak  również  w związku  ze  zmniejszeniem §  4010  dodano 

§ 14 pkt  3 uchwały Rady Miejskiej w Wyrzysku nr XXXVIII/306/09 z dnia 30 grudnia 2009 roku 

w sprawie budżetu gminy Wyrzysk na 2010 rok zmienionego uchwałą z dnia 26 lutego 2010 roku w 

sprawie zmian w budżecie gminy Wyrzysk na 2010 rok. Ponadto w samej treści uchwały – dodała 

skarbnik  –  poprzez  zmianę  związaną  z  przeciwdziałaniem alkoholizmowi  dodano §  8  i  dalsze 

paragrafy uległy przesunięciu, a dodano paragraf o zmianie polegającej na przeniesieniu wydatków 

pomiędzy  paragrafami  klasyfikacji  budżetowej  w  związku  z  którą  nie  zmieniła  się  kwota 

przeznaczona na realizację programu i wynosi 216.707 zł. Jeżeli chodzi o uzasadnienie – wyjaśniła 

skarbnik -  również na Komisji wskazano na uzupełnienie uzasadnienia dotyczącego odszkodowań 

i kar kosztów postępowania o informację dotyczącą cesji i stwierdzenie to brzmi:”Odszkodowanie 

i koszty postępowania na rzecz firmy Zbigniewa Szurgota dotyczą cesji wierzytelności z tytułu kar 

umownych należnych wykonawcy Przedsiębiorstwu Przemysłu Metalowego „Pomet” w Wołowie 

z powodu zaniechania budowy środowiskowej hali sportowej z widownią w Osieku nad Notecią”. 

W  związku  z  powyższym  zmienił  się  załącznik  nr  2,  który  pokazuje  zmiany  w  programie 

przeciwdziałania alkoholizmowi, pozostałe załączniki nie ulegają zmianie – powiedziała skarbnik. 

Ponadto dodała, że na Komisjach sugerowano, iż na posiedzenie Sesji będzie dokonany załącznik 

inwestycyjny, który ulegnie zmianie dotyczący pozycji „Ochrona wód zlewni rzeki Noteć”, aby po 

podpisaniu  umowy  zweryfikować  i  zaktualizować  zapisy  uchwały  budżetowej,  natomiast  ze 

względu na skomplikowany proces tę propozycję zmiany Pani burmistrz przedstawi w miesiącu 

październiku. 

Przewodniczący podziękował Pani skarbnik i poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że na posiedzeniu w dniu 22 września br. Komisja 
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Rozwoju  Gospodarczego  w  następujący  sposób  opowiedziała  się  za  projektem  uchwały: 

„za”glosowało  2  członków  Komisji,  „przeciw”  głosowało  0  członków  Komisji,  natomiast 

„wstrzymał się” 1 członek Komisji. Pozostałe Komisje wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do 

cytowanego projektu uchwały.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisja Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony 

Środowiska w nastepujący sposób opowiedziała się za projektem cyt. Uchwały:  „za” głosowało 

2  członków  Komisji,  „przeciw”  głosował  1  członek  Komisji,  natomiast  „wstrzymało  się”  0 

członków Komisji. Pozostałe Komisje wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego 

projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”.

Uchwała Nr XLVI/399/10 stanowi załącznik nr 4a do protokołu.        

2)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  na  zadanie  inwestycyjne:  Osiek 

n. Not. - dobudowa gabinetu stomatologicznego przy Ośrodku Zdrowia,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 września br., tj. 

Komisja  Rozwoju  Gospodarczego,  Komisja  Rewizyjna  i  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu 

i Spraw Socjalnych wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 23 września br. tj. 

Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju Wsi  i  Ochrony Środowiska,  Komisja  Bezpieczeństwa i  Porządku 

Publicznego oraz Komisja Budżetu i Finansów wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący,  Pan  Stefan  Rymer  przedstawił  treść  projektu  uchwały,  po  czym  dodał,  że 

konieczność zwiększenia kwoty kredytu o 70.000 zł wynikała z większej niż planowano w budżecie 

kwoty na  to  zadanie.  Chcąc  zrealizować  to  zadanie  –  dodał  przewodniczący  –  Pani  burmistrz 

wystąpiła o zwiększenie tego zadani o tę właśnie  kwotę.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. 

Uchwała Nr XLVI/400/10 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.
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3) udzielenia bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego 

w prawo własności nieruchomości,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 września br., tj. 

Komisja  Rozwoju  Gospodarczego,  Komisja  Rewizyjna  i  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu 

i Spraw Socjalnych wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 23 września br. tj. 

Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju Wsi  i  Ochrony Środowiska,  Komisja  Bezpieczeństwa i  Porządku 

Publicznego oraz Komisja Budżetu i Finansów wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. 

Uchwała Nr XLVI/401/10 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

4) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na 

półrocze 2010 r.,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 września br., tj. 

Komisja  Rozwoju  Gospodarczego,  Komisja  Rewizyjna  i  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu 

i Spraw Socjalnych wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 23 września br. tj. 

Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju Wsi  i  Ochrony Środowiska,  Komisja  Bezpieczeństwa i  Porządku 

Publicznego oraz Komisja Budżetu i Finansów wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący,  Pan Stefan Rymer przypomniał,  że jest  to realizacja wniosku przyjętego przez 

Wysoką Radę na Sesji w miesiącu sierpniu br.

Następnie  przewodniczący  przedstawił  treść  projektu  uchwały,  a  następnie  przystąpiono  do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. 
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Uchwała Nr XLVI/402/10 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

5)  przystąpienia  do  opracowania  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 

miasta Wyrzyska,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 września br., tj. 

Komisja  Rozwoju  Gospodarczego,  Komisja  Rewizyjna  i  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu 

i Spraw Socjalnych wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 23 września br. tj. 

Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju Wsi  i  Ochrony Środowiska,  Komisja  Bezpieczeństwa i  Porządku 

Publicznego oraz Komisja Budżetu i Finansów wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. 

Uchwała Nr XLVI/403/10 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

6) przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Osiek nad Notecią, Gmina Wyrzysk,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 września br., tj. 

Komisja  Rozwoju  Gospodarczego,  Komisja  Rewizyjna  i  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu 

i Spraw Socjalnych wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 23 września br. tj. 

Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju Wsi  i  Ochrony Środowiska,  Komisja  Bezpieczeństwa i  Porządku 

Publicznego oraz Komisja Budżetu i Finansów wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. 
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Uchwała Nr XLVI/404/10 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

O godzinie 1405 na salę obrad przybył radny, Pan Eligiusz Komarowski i odtąd Rada obradowała 

w składzie 14 osobowym.

7)  przystąpienia  do  opracowania  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 

w rejonie miejscowości Dobrzyniewo i Kosztowo,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 września br., tj. 

Komisja  Rozwoju  Gospodarczego,  Komisja  Rewizyjna  i  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu 

i Spraw Socjalnych wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 23 września br. tj. 

Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju Wsi  i  Ochrony Środowiska,  Komisja  Bezpieczeństwa i  Porządku 

Publicznego oraz Komisja Budżetu i Finansów wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. 

Uchwała Nr XLVI/405/10 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

8)określenia  szczegółowego  sposobu  konsultowania  projektów  aktów  prawa  miejscowego 

z   gminną radą działalności  pożytku  publicznego  lub organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami działającymi w sferze działalności  pożytku publicznego w dziedzinach 

dotyczących działalności statutowej tych organizacji,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 września br., tj. 

Komisja  Rozwoju  Gospodarczego,  Komisja  Rewizyjna  i  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu 

i Spraw Socjalnych wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 23 września br. tj. 

Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju Wsi  i  Ochrony Środowiska,  Komisja  Bezpieczeństwa i  Porządku 

Publicznego oraz Komisja Budżetu i Finansów wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 
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projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. 

Uchwała Nr XLVI/406/10 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

9) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Osiek nad 

Notecią na lata 2009-2015”,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 września br., tj. 

Komisja  Rozwoju  Gospodarczego,  Komisja  Rewizyjna  i  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu 

i Spraw Socjalnych wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 23 września br. tj. 

Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju Wsi  i  Ochrony Środowiska,  Komisja  Bezpieczeństwa i  Porządku 

Publicznego oraz Komisja Budżetu i Finansów wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. 

Uchwała Nr XLVI/407/10 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

10)  w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w szpitalu w Wyrzysku, ustalenia 

jego  numeru,  granicy  oraz  siedziby  obwodowej  komisji  wyborczej  dla  przeprowadzenia 

wyborów do rady gminy, rady powiatu i sejmiku województwa oraz burmistrza,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 września br., tj. 

Komisja  Rozwoju  Gospodarczego,  Komisja  Rewizyjna  i  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu 

i Spraw Socjalnych wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 23 września br. tj. 

Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju Wsi  i  Ochrony Środowiska,  Komisja  Bezpieczeństwa i  Porządku 
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Publicznego oraz Komisja Budżetu i Finansów wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. 

Uchwała Nr XLVI/408/10 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

11)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2010 r.

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 września br., tj. 

Komisja  Rozwoju  Gospodarczego,  Komisja  Rewizyjna  i  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu 

i Spraw Socjalnych wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 23 września br. tj. 

Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju Wsi  i  Ochrony Środowiska,  Komisja  Bezpieczeństwa i  Porządku 

Publicznego oraz Komisja Budżetu i Finansów wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. 

Uchwała Nr XLVI/409/10 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

W związku z wyczerpaniem przedmiotowego punktu obrad o godzinie 1417 przewodniczący ogłosił 

przerwę w obradach do godziny 1435.

O godzinie 1435  obrady wznowiono przy stanie 13 radnych. Poza salą obrad znajdował się radny, 

Pan Eligiusz Komarowski.

Opinie  Komisji  dotyczące  materiałów  na  XLVI  Sesję  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  dniu 

28 września 2010 roku stanowią załącznik nr 15 do protokołu.
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11. Informacja Burmistrza z wykonania uchwały Nr XXV/195/08 Rady Miejskiej w Wyrzysku 

z  dnia  29  października  2008  r.  w  sprawie  określenia  postępowania  o  udzielenie  dotacji 

podmiotom  niezaliczonym  do  sektora  finansów  publicznych  i  niedziałającym  w  celu 

osiągnięcia zysku na cele publiczne związane z realizacją zadań gminy, sposobu ich rozliczania 

oraz  kontroli  wykonywania  zleconego  zadania,  zawierająca  wykaz  podmiotów,  którym 

udzielono dotację, cel na jaki została udzielona oraz jej wysokość do dnia 31 sierpnia każdego 

roku budżetowego.

Przewodniczący  powiedział,  że  również  i  ta  informacja  była  przedmiotem  obrad  Komisji 

i w związku z powyższym poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 września br., tj. 

Komisja  Rozwoju  Gospodarczego,  Komisja  Rewizyjna  i  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu 

i Spraw Socjalnych przyjęły do wiadomości przedmiotową informację.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 23 września br. tj. 

Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju Wsi  i  Ochrony Środowiska,  Komisja  Bezpieczeństwa i  Porządku 

Publicznego oraz Komisja Budżetu i Finansów przyjęły do wiadomości przedmiotową informację 

bez zastrzeżeń.

Przewodniczący wyjaśnił,  że rozpatrywanie cyt.  informacji  na Komisjach odbyło się w oparciu 

o przedstawioną informację przez Panią burmistrz na piśmie, a którą to otrzymał każdy z radnych.

Dyskusji nie nawiązano. 

Wysoka Rada przyjęła przedmiotową informację. Informacja stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

12.  Informacja  Burmistrza  z  realizacji  uchwały  Nr  XXXIV/274/09  Rady  Miejskiej 

w Wyrzysku  z  dnia  28  sierpnia  2009 r.  w sprawie  rozpatrzenia  wniosków  pokontrolnych 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Przewodniczący  powiedział,  że  również  i  ta  informacja  była  przedmiotem  obrad  Komisji 

i w związku z powyższym poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 września br., tj. 

Komisja  Rozwoju  Gospodarczego,  Komisja  Rewizyjna  i  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu 

i Spraw Socjalnych przyjęły do wiadomości przedmiotową informację bez zastrzeżeń.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 23 września br. tj. 

Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju Wsi  i  Ochrony Środowiska,  Komisja  Bezpieczeństwa i  Porządku 

Publicznego oraz Komisja Budżetu i Finansów przyjęły pozytywnie przedmiotową informację.

O  godzinie  1440 na  salę  obrad  przybył  radny,  Pan  Eligiusz  Komarowski.  Rada  obradowała  w 

składzie 14 radnych.
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Dyskusji nie nawiązano.

Wysoka Rada przyjęła przedmiotową informację. Informacja stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

13.Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

i odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  nie  wpłynęła  na  ręce 

przewodniczącego żadna interpelacja i nie była w związku z tym odpowiedzi na interpelacje.

Natomiast  na interpelacje, które zostały złożone podczas Sesji stosownych odpowiedzi udzieliła 

Pani burmistrz – wyjaśnił przewodniczący.

 

14.Interpelacje i zapytania radnych.

Radny, Pan Lech Ozimina  zapytał czy od czasu posiedzenia Komisji w dniu 23 września br. była 

rozmowa z energetyką w sprawie nieszczęsnych słupów przy ulicy Grunwaldzkiej?

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski  zapytał czy Pani burmistrz posiada na dzień dzisiejszy dodatkowe 

informacje nt. chodnika przy ulicy Leśnej w Osieku nad Notecią? Oraz czy są ustalenia odnośnie 

wywozu plastików z koszy w Osieku? Radny dodał, że były prowadzone w tym temacie rozmowy 

podczas posiedzenia Komisji i chciałby wiedzieć czy na dzień dzisiejszy te uzgodnienia jakoś się 

posunęły?

 

15.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Burmistrz, Pani Maria Bratkowska odpowiadając radnemu, Panu Lechowi Oziminie powiedziała, 

że nie było jeszcze rozmów z energetyką.

Odpowiadając radnemu, Panu Zbigniewowi Piotrowskiemu burmistrz odpowiedziała, że nie było 

też jeszcze żadnych dodatkowych informacji odnośnie chodnika przy ulicy Leśnej. Stan rzeczy jest 

obecnie jak dotąd był, czyli ma on być, jest w opracowaniu dokumentacja, ale czy to będzie „za 

chwilę”czy  za  kilka  miesięcy  burmistrz  za  powiat  nie  chciałaby  się  wypowiadać.  Natomiast 

odnośnie ustalenia wywozu plastików burmistrz powiedziała, że nie wie czy pracownicy dokonali 

takich ustaleń i w związku z powyższym udzieli w tym zakresie odpowiedzi pisemnej.  

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski dodał, że większość pojemników jest już pełna i plastiki leżą na 

ziemi.

Burmistrz powiedziała, że na ten duży Osiek trzeba byłoby jeszcze raz tyle pojemników i może to 

rozwiązałoby tę sytuację.
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16. Wystąpienia sołtysów.

Sołtys Młotkówka, Pan Jan Kość wskazał na problem plastików. Kosze na plastiki stoją półtora 

miesiąca, a są już pełne i śmieci porozrzucane są wokół. W związku z powyższym sołtys zapytał 

kto jest zobowiązany do opróżniania koszy i z jaką częstotliwością ma to być robione? Następnie 

sołtys  powiedział,  że  jadąc  w kierunku do  sołtysa  za  wysokimi  zabudowaniami  stoi  drzewo – 

kasztan i w 90 % jest on suchy. Jedna odnoga jest całkowicie odrośnięta na drogę, gdzie chodzą 

dzieci do szkoły, mieszkańcy na przystanek autobusowy i w związku z tym sołtys prosił o usunięcie 

tego konara, gdyż mieszkańcy nie są w stanie sami tego wykonać, ponieważ konar znajduje się 

blisko  linii  energetycznej.  Kolejną  kwestią  poruszoną  przez  sołtysa  była  kwestia  oznakowania 

Młotkówka. Z funduszu sołeckiego na 2010 rok zostały zakupione znaki miejscowe, szczegółowe z 

numerami posesji, jednak już zostały one zniszczone. Sołtys wskazał także na znak usytuowany 

koło  Pani  sołtys  Kosztowa  na  trasie  Jeziorki  Kosztowskie-Kosztowo,  który  jest  znakiem 

kierunkowym aczkolwiek opisanym jedynie z jednej strony. Mając na względzie powyższe sołtys 

poprosił o uzupełnienie tego znaku. Kontynuując sołtys stwierdził, że jak firma Przedsiębiorstwo 

Obsługi  Maszyn  stawiała  barierki  w  Młotkówku  to  potrafili  to  zrobić  solidnie  poprzez 

zabetonowanie ich, natomiast znaki stoją jak stoją, można je ukraść, odwrócić i zrobić cokolwiek 

innego. Sołtys prosił więc o zajęcie się również tę sprawą. Kolejną rzeczą, do której odniósł się 

sołtys była kwestia drogi w Młotkówku, która jest systematycznie dewastowana przez samochody, 

które systematycznie przyjeżdżają po bydło. O tę drogę sołtys walczył od samego początku, aby te 

dziury były systematycznie naprawiane i kto wyrządził szkodę to powinien ją naprawić. Rozmowy 

z rolnikiem, do którego przyjeżdżają po bydło nie przyniosły efektu, gdyż dziury zostały jedynie 

zasypane  piachem z  kawałkami  dachówki.  O stanie  tej  drogi  sołtys  powiadomił  straż  miejską, 

jednak  efektów  tego  nie  zna  i  dziury  są  nadal.  Podczas  gdy  sołtys  był  na  sesji  w  miesiącu 

poprzednim  to  na  drodze  tej  były  problemy  z  przejechaniem  tę  drogą,  gdyż  był  to  wąwóz 

i przejeżdżający tę drogą samochód utknął i zablokował przejazd. Sołtys wracając z sesji musiał 

wrócić  do  Falmierowa  i  objechać  wkoło,  aby  dojechać  do  domu  ze  względu  na  dziury  jakie 

pozostały na drodze.  Po przybycie  sołtysa odwiedziła  delegacja mieszkańców z pretensjami,  że 

sołtys  ich  okłamuje.  Pani  burmistrz  w poprzednim Tygodniku  Nowym w artykule  „Piąte  koło 

u wozu za milion złotych” stwierdziła,  że  nikt  w gminie nie wie o problemie tej  drogi.  Sołtys 

wyjaśnił,  że  w  miesiącu  czerwcu  br.  powiadomił  o  tym  fakcie  zastępcę  burmistrza  i  dzwonił 

kilkakrotnie, czego efektem były jedynie obietnice, że będzie przywieziony gruz, jednak do dnia 

dzisiejszego nic się w tym kierunku nie zrobiło. Sołtys dodał, że gdyby od początku ta droga byłaby 

zrobiona to wystarczyłoby 50 ton gruzu, a teraz jest ona rozjechana na długości 150 metrów i na 

całej  szerokości.  Trzeba  jeździć  po  skarpach  i  burtach,  aby  dojechać  do  domu  –  dodał  na 
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zakończenie sołtys.

Przewodniczący  podziękował  za  wystąpienie  i  oddał  głos  Pani  Marii  Gaca,  sołtys  Wyrzyska 

Skarbowego.

Pani  Maria  Gaca,  sołtys  Wyrzysk  –  Skarbowy  w  imieniu  mieszkańców  sołectwa  Wyrzysk 

Skarbowy i  Klawek skierowała  słowa podziękowania  do Pani  burmistrz,  radnych oraz  starosty 

pilskiego,  Pana  Tomasza  Bugajskiego  za  zrobioną  drogę.  Sołtys  dodała,że  wszyscy  są  bardzo 

wdzięczni pomimo czekania latami na tę drogę. Ponadto sołtys dodała, że góra w Klawku, część 

druga jest  nadal  aktualna i  być  może jeśli  poczeka się  kilka kolejnych lat  to  być  może będzie 

zrobiona.  

Przewodniczący Rady powiedział,że te życzenia należy skierować o jeden szczebel wyżej, gdyż jest 

to  droga powiatowa.  Natomiast  co do słuszności  przewodniczący powiedział,  że  nie  dyskutuje, 

ponieważ Rada jest za tym, aby to zrobić.

Innych wystąpień nie zgłoszono.

Burmistrz, Pani Maria Bratkowska odpowiadając na wystąpienie sołtysa Młotkówka, Pana Kościa 

powiedziała, że jeśli chodzi o znaki to będzie to sprawdzone i jeśli to mocowanie jest zbyt słabe to 

będzie  zabetonowane,  natomiast  znak  w  Kosztowie  mógłby  z  obu  stron  informować 

o  kierunku  i  jest  to  do  zrobienia.  Natomiast  odnośnie  drzewa  burmistrz  odpowiedziała,  że 

w najbliższych dniach  Pan Andrzej  Kamer  uda  się  w to  miejsce  i  sprawdzi  co  trzeba  usunąć. 

W kwestii koszy burmistrz powiedziała, że jest pewna częstotliwość opróżniania i firmy odbierają 

to,  natomiast  jeśli  są częściej  zapełnione kosze to należy to zgłaszać do Urzędu na stanowisko 

ochrony  środowiska  bądź  bezpośrednio  do  firmy  wywożącej.  Odnosząc  się  do  tematu  drogi 

burmistrz powiedziała, że w szczegółach odniesie się do tego zastępca burmistrza, natomiast Pani 

burmistrz  powiedziała,  że  nie  wycofuje  się  z  ani  jednego  słowa,  które  podała  w  artykule 

odpowiadającym na artykuł Pana sołtysa. Sołtys zarzucił Pani burmistrz w prasie, że w Młotkówko 

jest traktowane jak piąte koło u wozu i jest spychane na dalszy plan, więc burmistrz w odpowiedzi 

burmistrz podała, że realizacja drogi została przesunięta z powodu braku dokumentacji, ponieważ 

dokumentacja jest gotowa w roku 2009 została wykonana, a zadanie w roku 2011 jest przewidziane 

według Wieloletniego Planu Inwestycyjnego do realizacji. Ponadto dodała, że nie można uznawać, 

iż asfalt będzie na wszystkich drogach od zaraz, bo aby do takiej sytuacji dojść potrzeba wielu lat. 

I sam asfalt sprawy nie załatwi. Jest osiemnaście sołectw i jeśli by we wszystkich wykonać drogi to 

potrzeba  byłoby co  najmniej  10  mln  złotych,  a  nie  jest  to  możliwie  i  wszyscy o  tym wiedzą. 

Odnośnie  odcinka  drogi,  który  rozjeżdża  ciężki  transport  dopowie  zastępca  –  powiedziała 

burmistrz.

Zastępca  Burmistrza,  Pan  Waldemar  Wyczyński  powiedział,  że  w miesiącu  czerwcu  doszło  do 
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spotkania  z  Panem sołtysem na  drodze,  podczas  którego  uzgodniono  montaż  barierek,  remont 

krzyży,  montaż  znaków drogowych  oraz  zakup  koszy na  śmieci.  Wszystkie  te  zadania  zostały 

zrealizowane  w  odwrotnym  terminie,  natomiast  co  do  drogi  to  rzeczywiście  było  mówione  – 

powiedział zastępca – że będzie tam nasypane w takim okresie w jakim będziemy mieli kruszywo 

bądź  gruz,  jednak  nie  był  podany  konkretny  termin.  W  harmonogramie  zakupu  i  ilości 

przeznaczonej na sołectwo Młotkówko było zapisane 180 ton, dostawca kruszywa dzwonił w dniu 

dzisiejszym z informacją, że w dniach 30 września i 1 października br. dostarczy 180 ton na ten 

odcinek drogi kruszywa i w piątek bądź sobotę będzie równiarka i ten odcinek drogi wyrówna. 

Ponadto zastępca poinformował, że wraz z pracownikiem Urzędu dokonał przeglądu dróg w dniu 

dzisiejszym i bez problemu przejechał wskazanym przez sołtysa odcinkiem drogi.  

17. Wolne głosy i wnioski.

Radny, Pan Lech Ozimina  powiedział, że w gminie jest bardzo dużo kasztanowców m. in. drzewo, 

które stoi przy Urzędzie oraz cała ściana kasztanów przy targowisku i choroba, która dotyczy tych 

drzew może spowodować, że za kilka lat tych drzew już nie będzie i w związku z czym radny 

zwrócił się z propozycją, aby zagrabić liście, które leżą na targowisku i je spalić, zutylizować.

Radny, Pan Ryszard Janowiak podziękował Pani burmistrz za wyrównanie ulicy Przecznej, Lipowej 

w Osieku nad  Notecią  i  jednocześnie  prosił  o  wyrównanie ulicy Jasnej,  Mieszka  I,  Podgórnej, 

Wąskiej, gdyż te potrzeby są również na innych ulicach.

Radna, Pani Łucja Rusiecka zapytała jak daleko jest zaawansowana praca na ulicy Szpitalnej, gdyż 

jest koniec września i na razie nic się nie dzieje.

Radny, Pan Leonard Borowczyk podziękował za zrealizowanie zgłoszonego wniosku dotyczącego 

naprawy chodnika  przy  ulicy  Akacjowej.  Następnie  radny  zwrócił  się  z  prośbą,  aby  pamiętać 

o  zejściu  w  tzw.  stronę  parowu,  gdyż  podczas  niesprzyjającej  aury  i  trudnych  warunków 

atmosferycznych  zejście  jest  trudne  i  niebezpieczne.  Ponadto  radny  poinformował,  że  część 

mieszkańców nie zna Wieloletniego Planu Inwestycyjnego, gdyż jest on opublikowany jedynie na 

stronie  internetowej  i  nie  wszyscy  mają  dostęp  do  internetu.  Radny  proponowałby,  aby  może 

upublicznić ten dokument poprzez np. zamieszczenie w prasie bądź w inny skuteczny sposób. Na 

zakończenie  radny powiedział,  że  mieszkańcy Polanowa mają  nową drogę  i  w związku z  tym 

w ramach posiadanych kompetencji należałoby ustawić stosowne zakazy przejazdu tę drogą przez 

samochody wysokotonażowe, ciężarówki.

Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska zwróciła  się  z  zapytaniem  odnośnie  oświetlenia  boiska 

wielofunkcyjnego w Osieku nad Notecią czy oświetlenie to jest ustawiane automatycznie czy jest 

osoba, która się tym zajmuje? Radna zapytała o to, gdyż robi się teraz szybciej ciemno i też tamtędy 

przechodzą osoby i może można byłoby ustawić tak oświetlenie, aby włączały się automatycznie. 
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Następnie  radna  zapytała  czy  kanalizacja  w  Osieku  nad  Notecią  rozpocznie  się  od  osiedla 

ceramicznego jedna część strony Wyrzyskiej i za torami i czy takie są plany? Radna uzasadniła 

pytanie tym, że mieszkańcy mają szamba i chcieliby wiedzieć jakie są plany w tym zakresie?

Sołtys Młotkówka, Pan Jan Kość wrócił w swej wypowiedzi odnośnie artykułu cytując go. Sołtys 

na  zarzut  w  artykule,  że  nie  zgłosił  problemu  w miesiącu  sierpniu  przyznał,  że  problemu nie 

zgłaszał na sesji, ponieważ zgłaszał ten problem zastępcy burmistrza i nie lubi powielać swoich 

apeli,  pomysłów.  Następnie  sołtys  cytując  kolejny  fragment  artykułu  „Młotkówko  zawsze  jest 

spychane na dalszy plan” są nietrafne. Są plany oświetlenia Młotkówka 5 lat, a do dnia dzisiejszego 

nic nie zostało zrealizowane, może leżą gdzieś w szufladzie i nikt o nich nie wie – powiedział 

sołtys.  Kolejna  kwestia  dotyczy wodociągowania  –  stwierdził  sołtys  –  połowa Młotkówka  jest 

zwodociągowana,  połowa  nie  ma,  gdyż  nikt  o  tym  nie  pamięta,  a  plany  są  gdzieś  głęboko 

schowane. Sołtys dodał, że życzy Pani burmistrz reelekcji w imieniu własnym oraz mieszkańców 

sołectwa i aby w 2011 roku za 438 zł zrobiła, jak powiedziała w artykule 1 km drogi i dywanik na 

4 metry. 

Odpowiadając  sołtysowi  burmistrz  powiedziała,  że  jeśli  były  plany sprzed  pięciu  lat  odnośnie 

rozbudowy oświetlenia to nie są one Pani burmistrz znane, a realizowane są po kolei zadania, które 

obowiązują burmistrza w WPI na chwilę obecną.  Był czas kiedy WPI było zmieniane i  w tym 

czasie można było wiele rzeczy zgłaszać – dodała burmistrz. Ponadto odnośnie WPI kiedy nowe 

przepisy o finansach publicznych wprowadzają Wieloletnią Prognozę Finansową tam to WPI może 

być tylko dokumentem pomocniczym, jednak obecnie realizowane są zadania ujęte w nim, gdyż 

taki  obowiązek  ciąży  na  burmistrzu.  Jeśli  chodzi  o  wartość  zadania  to  wartość  kiedy  jest 

przyjmowana do WPI dwa lata temu, kiedy w takich cenach budowano drogi to w takiej wartości 

jest to zapisane, natomiast jeżeli będzie przygotowywane zamówienie publiczne to kosztorys nie 

może być starszy jak 6 miesięcy wobec czego będzie aktualizowany i zadanie do budżetu będzie 

przyjęte we właściwej wartości. Burmistrz dodała, żę wielokrotnie było tak, że jeśli zadanie było 

w  budżecie  było  zaplanowane  w  wysokości  zgodnej  z  kosztorysem,  a  mimo  to  z  przetargu 

najkorzystniejsza oferta była wyższa burmistrz zwracała się do Rady o zwiększenie środków na 

konkretne zadanie i nigdy się nie spotkała z odmową. W związku z powyższym burmistrz nie widzi 

problemu, aby zrealizować to zadanie w czasie, w którym jest  zaplanowane czyli  w roku 2011 

i założenia kwoty jaka jest potrzeba na jego realizację.   

Odpowiadając radnej, Pani Teresie Pinkowskiej burmistrz powiedziała, że można to uregulować 

i  ustawić  na  inne  godziny,  jednak  z  drugiej  strony  oświetlenie  boiska  nie  jest  oświetleniem 

ulicznym  i  aż  tak  bardzo  nie  jest  konieczne  w  krótkich  odstępach  czasu  przestawianie  czasu 

korzystania  z  tego  oświetlenia.  Mo ono głównie służyć  do oświetlenia  boiska  kiedy korzystają 

20



z  niego  zawodnicy  oraz  nocą  w  mniejszym  wymiarze  ma  oświetlać  boisko,  choć  burmistrz 

zastanawia  się  czy  w  nocy  jest  potrzeba  jego  oświetlania,  gdyż  ze  względu  na  cenę  energii 

powinniśmy zastanowić się nad ograniczaniem oświetlania takiego obiektu niż nad szybszym ich 

oświetlaniem.  W kwestii  kanalizacji  burmistrz  powiedziała,  że  jest  obojętną rzeczą,  od którego 

końca  rozpocznie  się  budowa,  ponieważ  użytkowanie  i  podłączanie  się  może  nastąpić  dopiero 

w momencie gdy inwestycja budowy sieci zostanie zakończona i będzie odebrana.      

Na  wystąpienie  radnego,  Pana  Leonarda  Borowczyka  w  kwestii  upublicznienia  WPI  burmistrz 

powiedziała, że jest ono w internecie, jednak nie każdy potrafi go znaleźć. Z drugiej strony, aby 

teraz podejmować nową akcję na skalę szerszej publikacji może wprowadzić ludzi w błąd, gdyż ten 

dokument w tej chwili jest dokumentem pomocniczym – będzie on zastąpiony WPF od nowego 

roku budżetowego. Natomiast projekt WPF będzie złożony wraz z projektem budżetu, gdyż taki jest 

wymóg  w  ustawie  o  finansach  publicznych.  Wszystkie  zadania  będą  przekładane  –  wyjaśniła 

burmistrz – i choć dokument ten nie będzie obowiązywał to burmistrz będzie kierowała się tymi 

zadaniami,  które  są  w  nim  ujęte.  Odnośnie  ograniczenia  tonażu  przez  Polanowo  burmistrz 

przyznała,  że  to  może  dobry  pomysł,  -  stwierdziła  burmistrz.  Jednak  odpowiadając  na  gorąco 

wyjaśniła,  że  dofinansowanie  jakie  otrzymaliśmy  z  Narodowego  Programu  Przebudowy  Dróg 

Lokalnych, a kryteria tego programu wymagają, aby droga dofinansowana z tego programu służyła 

poprawie  funkcjonowania  dróg  wyższych  kategorii.  Tutaj  jest  połączenie  drogi  krajowej 

z wojewódzką – wyjaśniła burmistrz - i nie wie czy ograniczenie byłoby rzeczą prawidłową przy 

czym oprócz nakładki asfaltowej elementem, który też pracował na punkty dla tego przedsięwzięcia 

była organizacja ruchu i ona jest zatwierdzona i takowa powinna pozostać.

Ponadto burmistrz dodała, że są jeszcze takie zadania, które trzeba byłoby podjąć, są niektóre ulice 

nierozpoczęte, jest problem z ulicą szpitalną i burmistrz nie wie, czy będzie mogła jeszcze w tym 

roku podjąć działania jeśli chodzi o wykonawstwo, ponieważ nie wszystkie działki, które wchodzą 

w skład tej drogi są własnością gminy, jest kłopot ze spadkobiercami dwóch działek, są pertraktację 

z osobą, która jest spadkobiercą, który twierdzi, że posiada postanowienie spadkowe, jednak do dziś 

nie przedłożyła tego postanowienia. Plany były, aby rozpocząć prace od ulicy 22 Stycznia, jednak 

kiedy nie byłoby tego postanowienia to, aby zacząć prace poniżej utwardzenia, które tam jest to 

postępowanie środowiskowe należałoby zacząć od nowa. Podobnie jest z ulicą Pod Czubatką – 

powiedziała  burmistrz  –  były  plany  aby  zacząć  od  ulicy  22  Stycznia  i  też  są  problemy 

z  własnościowymi  sprawami  oraz  projektantem,  gdyż  zgody  nie  wyraził  Pan  Chojcan,  który 

oznajmił, iż wyrazi ją kiedy w miejscowym planie zagospodarowania będzie zmiana przeznaczenia 

sposobu korzystania z nieruchomości, którą posiada. W związku z powyższym postanowiono, iż 

będzie wykonany odcinek z pominięciem ulicy 22 Stycznia i rozpocznie się od mostku i będzie 
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robione ponownie postępowanie. Tego typu rzeczy rozbijają czasem całe przedsięwzięcie i ucieka 

w  ten  sposób   po  kilka  miesięcy  –  dodała  burmistrz.  Zdaniem  Pani  burmistrz  na  pewno  na 

październik będzie musiał zostać zweryfikowany budżet i trzeba będzie znaleźć środki na płatności 

związane z halą Osiecką, najprawdopodobniej poprzez zmniejszenie innych zadań. 

Odpowiadając na wystąpienie  radnego,  Pana Lecha Oziminy odnośnie  kasztanowców burmistrz 

powiedziała, że zajmie się tę sprawą od ręki.

Odnośnie dalszych robót na ulicy Jasnej, Mieszla I oraz innych wymienionych ulic w Osieku nad 

Notecią  burmistrz  poinformowała,  że  zaplanowane  prace  ma  zastępca  burmistrza  i  on  w  tym 

temacie udzieli odpowiedzi.

Zastępca  burmistrza  poinformował,  że  pierwszy  etap  prac  w  Osieku  był  przeprowadzony 

w czwartek i piątek, kolejny etap został przewidziany na piątek i sobotę. 

Radny, Pan Lech Ozimina powiedział, że cieszy się, iż od czasu otwarcia „Orlika”, a upłynęło już 

trochę czasu tzw. „wyspa szczęśliwości” czyli  oświetlenie jest przeogromna. Radny widzi je ze 

swego  okna  i  jest  za  jego  ograniczeniem.  Ilość  luksów,  która  tam  jest  wykorzystywana  jest 

przeogromna – powiedział radny – same lampy wystarczyłyby jeśli byłyby po obwodach, cztery na 

noc wystarczyłyby. Ta ilość, która tam świeci jest ogromna i wiąże się trochę z ekologią, kosztami 

i radny byłby za ograniczeniem.

Radny, Pan Lech Ozimina powiedział, że cieszy się, że od momentu otwarcia „Orlika”, a upłynęło 

już trochę czasu, a radny zwracał już na to uwagę, iż tzw. „wyspa szczęśliwości” czyli oświetlenie 

jest przeogromne. Radny widzi je ze swego okna i jest za jego ograniczeniem. Ilość luksów, która 

tam jest wykorzystywana jest przeogromna – powiedział radny – same lampy wystarczyłyby jeśli 

byłyby po obwodach, cztery na noc wystarczyłyby. Ta ilość, która tam świeci jest ogromna i wiąże 

się trochę z ekologią, kosztami     i radny byłby za ograniczeniem.

Radny,  Pan  Zbigniew  Piotrowski uznał  za  zasadne  pytanie  radnej,  Pani  Teresy  Pinkowskiej, 

ponieważ osiedle ceramiczne i części ulicy Wyrzyskiej to strona Osieka, która kanalizację już ma, 

więc wystarczyłoby zrobić i podłączyć się do ulicy Dworcowej, a nie czekać na zakończenie całej 

inwestycji.  Radny rozumie, wyjaśnienia Pani burmistrz odnośnie strony za torami i jest skłonny 

przyjąć uzasadnienie Pani burmistrz. 

Burmistrz,  Pani  Maria  Bratkowska wyjaśniła,  że  zadanie  to  nie  jest  przewidziane  do realizacji 

w etapach, jest to projekt unijny i za wiele w nim zmieniać nie można, aby nie utracić pieniędzy. 

Jakiekolwiek  przesunięcie  nawet  o  miesiąc  w  płatnościach  powoduje  konieczność  zawierania 

aneksów  z  instytucją  pośredniczącą,  od  nowa  muszą  być  opracowywane  harmonogramy.  Jeśli 

byłaby taka możliwość to musiałoby to odbyć się w drodze takiej, że po wykonaniu tego odcinka 

dokonałoby  się  częściowego  odbioru  i  uzyskali  decyzję  na  częściowe  użytkowanie,  jednak 
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burmistrz musiałaby to najpierw sprawdzić, gdyż jest to projekt unijny.

Radny, Pan Józef Jasik przysłuchując się dyskusji odnośnie obwodnicy polanowskiej stwierdził, że 

pojawiła się u niego wątpliwość – z dokumentacji wynika, że ta droga powinna spełniać drogi dla 

umożliwienia  transportu  wysokotonażowego,  ponieważ  łączy  drogę  krajową  z  wojewódzką. 

Natomiast  wykonawstwo tego zadania  remontowego, które  zostało przeprowadzone może nosić 

charakter remontu pod drogę dla transportu średniotonażowego. W związku z powyższym radnemu 

nasunęło się pytanie – gdzie mają przemieszczać się również pojazdy wysokotonażowe przewożące 

buraki,  ziemniaki  o  tonażu ponad 30 ton.  Zdaniem radnego istnieje  realna  obawa,  że  droga  ta 

przynajmniej  na  obrzeżach,  krawędziach  jezdni  po  pewnym  czasie  zostanie  przez  te  pojazdy 

uszkodzona. 

Burmistrz dodała, że i tak na tę drogę muszą z pól wyjeżdżać wielotonażowe pojazdy, gdyż tam 

spółdzielnia  rolnicza  „Jeziorki”  ma  mnóstwo  hektarów,  zbóż  i  buraków  i  corocznie  wywozi 

stamtąd, także jest to nie do uniknięcia. 

Radny, Pan Eligiusz Komarowski zadał pytanie odnośnie zmian w budżecie, gdzie zawarta została 

ogólna  informacja  o  zwiększeniu  wydatków tytułem wydatków  stwierdzonych  wyrokiem Sądu 

Rejonowego w Chodzieży z 25 sierpnia br. firma Szurgot czy była złożona apelacja? Oraz radny 

chciałby  poznać  całą  historię  tego  postępowania  –  czy  był  o  wyrok  w  pierwszej  instancji 

i odwoływaliśmy się od niego czy uznano, że została powaga rzeczy osądzonej? 

Radca prawny, Pan Ireneusz Subczyński odpowiedział,  że wyrok nie był apelowany, dlatego że 

składanie apelacji było bezzasadne. Jest na to opinie prawna, która świadczy o bezzasadności – 

dodał  radca.  Postępowanie  to  było  prowadzone  przed  Sądem Rejonowym w  Chodzieży,  gdyż 

powód wystąpił nie o całość roszczenia, a jedynie o jej część podając, iż ze względu na wysoką 

wartość przedmiotu sporu wystąpił w celu uzyskania wyroku co do zasady, że ono jest zasadne. 

Żądał on kwoty ponad 400.000 zł i połowa ej kwoty dotyczyła kary umownej wynikającej z umowy 

łączącej Miasto i Gminę Wyrzysk z „Pometem” - oznajmił radca. „Pomet” zbył tą wierzytelność na 

rzecz  swojego podwykonawcy czyli  Pana  Szurgota,  natomiast  druga  część  tego  roszczenia  nie 

dotyczyła  kary  lecz  utraconych  korzyści  i  w  związku  z  zerwaniem  umowy ze  strony  Miasta 

i Gminy Wyrzysk te utracone korzyści polegały na tym, iż wykonawca spodziewał się uzyskać 

pewien zysk, natomiast w związku z rozwiązaniem tego stosunku umownego on tego zysku nie był 

w sanie uzyskać. Jedna i druga podstawa tego roszczenia były ujęte w umowie łączącej strony, 

skutkiem wyroku jest oddalenie powództwa o utraconą korzyść, a zasądzenie kwoty, którą domagał 

się  Pan Szurgot  ograniczonej  tylko do części,  która  mogła być  dochodzona tylko przez Sądem 

Rejonowym – w wysokości 70.000 zł, natomiast uzyskał Pan Szurgot jako powód mniejszą kwotę, 

gdyż w części on żądał m. in. utraconych korzyści – wyjaśnił radca. Całość postępowania, wywody 
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obrony opierały się m. in. na takich punktach jak podnoszenie przede wszystkim nieważności samej 

umowy,  co  zostało  przez  sąd  odrzucone,  była  też  próba  zainteresowania  sprawą  Ministerstwa 

Sprawiedliwości ze względu na tym, że Przedsiębiorstwo Przemysłu Montażowo – Metalowego 

„Pomet”  jest  przedsiębiorstwem,  dla  którego  organem  założycielskim  jest  Ministerstwo 

Sprawiedliwości. Minister stwierdził, że umowa została zawarta zgodnie z prawem, czyli obrona 

podnosiła, że mogło to być w celu obejścia prawa, jednak ministerstwo stwierdziło, że w żadnym 

wypadku i sąd miał podobne zdanie na ten temat. Podobnie była kwesta podniesienia, iż te roboty 

nie odpowiadają jakościowo czy nie były wykonane ze sztuką budowlaną, natomiast są stwierdził, 

że podnoszenie tych kwestii po odbiorze tych prac po tylu latach od odbioru prac jest bezzasadne. 

Pozostałe punkty obrony dotyczyły już kwestii bardziej proceduralnych – poinformował radca – 

powód wnosił jako pozwanego gminę, były wywody jak się powinien taki pozwany nazywać, było 

kilka kwestii dodatkowych, które sąd uznał jako oddalone, także postępowanie trwało od wiosny 

2008 roku, było prowadzone 2,5 roku, było wielowątkowe i tak długie, że spośród tego powództwa 

udało  się  obronić  się  to  o  czym  radca  powiedział.  W  pozostałym  zakresie  przedłużanie 

postępowania przed Sądem Okręgowym w Poznaniu było bezcelowe, gdyż dodatkowo narażałoby 

to na dodatkowe koszty apelacji, zastępstwa procesowego i ewentualnych odsetek od tych kwot.

Radny, Pan Eligiusz Komarowski kontynuując dyskusję zapytał czy pozwany – Gmina Wyrzysk – 

wystąpiła z wnioskiem o sporządzenie i doręczenie pisemnego uzasadnienia wyroku z dnia 27 lipca 

2010 roku czy też nie?

Radca,  Pan  Ireneusz  Subczyński  powiedział,  że  w  sposób  oczywisty  nie  można  opiniować 

zasadności bądź bezzasadności wnoszenia apelacji nie znając uzasadnienia. Uzasadnienie to jest 

bardzo obszerne, zawiera kilkanaście stron i zostało sporządzone na wniosek strony.

Radny,  Pan  Eligiusz  Komarowski wyjaśnił,  że  jego  pytanie  wzięło  się  stąd,  iż  wyrok  był  już 

27 lipca 2010 roku, a prawomocność wyroku była stwierdzona 25 sierpnia br. Radny rozumie, że 

w tym okresie sąd tak szybko sporządził uzasadnienie? 

Radca, Pan Ireneusz Subczyński potwierdził, że tak, natomiast wniosek o uzasadnienie składa się 

w ciągu siedmiu dni od wyrokowania, a później jak sąd jest obłożony pracą tak uzasadnia. Skąd ta 

szybkość uzasadnienia? Radca wyjaśnił, że Pani sędzia szła na urlop. 

Radny, Pan Eligiusz Komarowski przyznał, że dla radnego to było zaskoczenie, że uzasadnienie 

było tak szybko i że w ogóle było. Radny powiedział, że analizując daty przyszło mu na myśl, że 

pozwany nie wystapił o uzasadnienie.

Radca,  Pan  Ireneusz  Subczyński wyjaśnił,  że  jest  tak,  że  sąd  może  wyznaczyć  termin  tzw. 

publikacji,  a  dzieje  się  to  w  ten  sposób,  że  na  ostatniej  rozprawie  gdzie  są  wysłuchiwane 

wystąpienia pełnomocników sąd po zakończeniu postępowania dowodowego ogłasza zamknięcie 
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rozprawy i ogłasza wyrok. Sąd może wyznaczyć termin tzw. publikacji wyroku i może to odwlec 

ten termin w ciągu dwóch tygodni – dodał radca. W związku z tym, że ta sprawa była wieloletnia, 

nie obowiązywał sąd zmiany do Regulaminu sądowego i Kodeksu Postępowania Cywilnego, gdzie 

może  sąd  jedynie  jednorazowo  ten  termin  publikacji  odroczyć.  Sąd  w  tej  sprawie  dwukrotnie 

odraczał termin publikacji ze względu na bardzo skomplikowaną materię sprawy – raz wyznaczył 

dwutygodniowy termin do publikacji i odroczył ten termin  po raz kolejny na dwa tygodnie czyli 

jest  to  nie  jest  kwestia  tylko tego miesiąca,  a  trzeba doliczyć  jeszcze jeden miesiąc,  gdzie  sąd 

jeszcze nie wyrokował, a pracował już nad uzasadnieniem. 

Radny,  Pan  Eligiusz  Komarowski zapytał  czy  można  się  zapoznać  z  opinią,  w  której  są 

przedstawione tezy, że złożenie apelacji w tej konkretnej sprawie jest niezasadne?

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  jest  to  dość  szczegółowa  materia  i  było  dość  czasu  na 

komisjach, aby dopytać o szczegóły, choćby w punkcie kiedy omawiane były zmiany w budżecie.

Radca,  Pan  Ireneusz  Subczyński  powiedział,  że  opinie  prawna jest  dokumentem wewnętrznym 

dotyczącym tego postępowania i trudno radcy przesądzić o tym, że to jest dopuszczalne, aby opinia 

prawna była aktem zewnętrznym.

Radny, Pan Eligiusz Komarowski powiedział, że jeśli Pan mecenas był obecny na posiedzeniach 

komisji to te pytania by padły.

Innych wystąpień nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer przypomniał,  że  zgodnie  z  podjętą  uchwałą 

przewodniczący  jest  zobowiązany  co  kwartał  przekazywać  Wysokiej  Radzie  wysokość 

wykorzystanych  delegacji  służbowych  przez  radnych.  Wysokość  wykorzystanych  delegacji  po 

upływie  drugiego kwartału  wyniosła  344,08  zł  i  były to  trzy wyjazdy przewodniczącego,  dwa 

wyjazdy dotyczyły udziału przewodniczącego na sesji Rady Powiatu oraz jeden wyjazd na zjazd 

przedstawicieli Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski. Na zaplanowaną kwotę 2.500 zł 

wykorzystano za pierwsze półrocze kwotę 745,01 zł. Cyt. Informacja stanowi załącznik  nr 18 do 

protokołu.

Następnie  przewodniczący,  Pan  Stefan  Rymer poruszył  kwestię  dotyczącą  posiedzenia  Komisji 

w dniu 22 września br. W sprawie budowy elektrowni wiatrowych. Przewodniczący poinformował, 

że zapoznał się z wyciągiem z protokołu z tego posiedzenia, ponieważ na posiedzeniu tym zostało 

przedłożone  wystąpienie  do  Pani  burmistrz  dotyczące  przekazania  wniosków  zgłoszonych  na 

posiedzeniu.  Z  wniosku  końcowego  –  powiedział  przewodniczący  –  wynikało,  że  została 

przedstawiona strona, która ma wziąć udział we wspólnym posiedzeniu tj. przedstawiciele firmy 

„WINBUD”, natomiast nie została przedstawiona druga strona zobowiązująca Panią burmistrz do 

takiego spotkania. Jeśli ma się odbyć spotkanie to muszą być dwie strony – dodał przewodniczący. 
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Natomiast  z  treści  prowadzonej  dyskusji  wynikało,  że  radny,  Pan Piotr  Kuna wnioskował,  aby 

odbyć takie spotkanie z rolnikami miejscowości Kościerzyn Wielki i Gromadno, ponieważ podjęta 

została uchwała o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu dot. budowy wiatraków tylko 

w miejscowości Kosztowo i Dobrzyniewo. Wobec powyższego przewodniczący zapytał czy może 

zaproponować  treść  wniosku do  Pani  burmistrz  o  zorganizowanie  takiego  spotkania  zgodnie  z 

wnioskiem wynikającym z posiedzenia Komisji o następującej treści: „Zorganizowanie spotkania 

przedstawicieli  firmy  „WINBUD”  z  Inowrocławia  w  sprawie  inwestycji  dotyczącej  budowy 

elektrowni wiatrowych na terenie Gminy Wyrzysk z zainteresowanymi rolnikami z wsi Kościerzyn 

Wielki  i  Gromadno  oraz  radnymi  wyrażającymi  wolę  uczestniczenia  w  takim  spotkaniu”. 

Przewodniczący zapytał czy radni tych trzech Komisji są za tak sformułowanym wnioskiem?  

W związku z brakiem sprzeciwu przewodniczący uznał, że radni przyjęli taką koncepcję wniosku.

Radny,  Pan  Leonard  Borowczyk w  związku  z  tym,  że  wniosek  ten  został  sformułowany  na 

wspólnym posiedzeniu trzech Komisji, w którym radny przewodniczył, więc stwierdził, że wniosek 

ten został doprecyzowany i spełnia te warunki, które spełniać powinien jako wniosek.

Przewodniczący  uznał,  że  skoro  nie  widzi  sprzeciwu  to  uznał,  że  radni  tych  Komisji  przyjęli 

koncepcję tego wniosku.

Innych wystąpień nie zgłoszono.

18. Zakończenie obrad. 

W związku  z  wyczerpaniem  przyjętego  porządku  obrad  o  godzinie  1550 przewodniczący  Rady 

zamknął XLVI Sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

           Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła           Sekretarz obrad                     Przewodniczący  Rady 
Aleksandra Brzezińska             Radny, Pan Edward Gaczkowski                                        Stefan Rymer

podinspektor ds kadrowych

i obsługi rady gmiy
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